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La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies .
 Bé, els criteris d’assignació de subvencions li’ls vaig a 
explicar . Són els següents:
 En el cas dels operadors de l’àrea metropolitana de 
València	i	de	Castelló,	que	ja	eren	beneficiaris	d’estes	sub-
vencions en 2015 . . . No oblidem, no portem sis mesos, encara 
no; en portem cinc justets, cinc . Però vostés apreten les tuer-
ques, les que han d’apretar, eh? Però en portem cinc, vaja . 
Però estem treballant en el pressupost del Partit Popular, que 
tampoc se mos oblide .
 Aleshores, estes subvencions, en 2015 s’ha tingut en 
compte, per a calcular l’import de subvenció assignada a 
cadascun	d’ells,	la	justificació	de	les	vendes	reals	que	men-
sualment emet l’Entitat d’Infraestructures de La Generalitat, 
l’Eige, val?, i que li ho remet a l’Ivaj, a l’Institut Valencià de 
la Joventut –que este sí que és competència nostra .
 Esta informació s’obté de les diferents xarxes de trans-
port que operen en les àrees metropolitanes de la comuni-
tat, mitjançant el sistema de control d’accés SIGA>punt, 
homologat per la Conselleria d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori .
 És a dir, el criteri pel qual s’assignen els diners és la venda 
real de títols de transport, val? Aixina s’establix en la resolu-
ció del director general de l’Ivaj de l’11 de març de 2015 –11 
de març, val?
 Els operadors de l’àrea metropolitana d’Alacant i de 
l’àrea interurbana de la Comunitat Valenciana no estaven 
inclosos en la mencionada resolució . Per què? Doncs, això ja 
els ho haurà de preguntar a estos senyors .
 Per això, s’han tingut en compte les quanties resultants dels 
tràfics	existents	de	cada	un	dels	operadors,	relatives	als	viat-
gers d’entre catorze i trenta anys, que ens han proporcionat .
 Quant a la motivació de la minoració de l’assignació, que 
vosté preguntava, d’EMT i FGV, està motivada pels matei-
xos criteris d’assignació de la subvenció . Perquè, una vegada 
vista	la	justificació	de	les	vendes	realitzades,	reals,	en	2015,	
s’ha comprovat que han sigut inferiors a les previstes en la 
resolució, val?
 El que parlàvem abans . Vull dir, que ací s’ha gestionat 
d’una	manera	molt	deficient,	molt,	molt	deficient.	Aleshores,	
no s’han fet els càlculs correctament .
 Ara que hem vist quina és la demanda real, en funció d’ei-
xa minoració que s’ha hagut de fer perquè no s’arribava als 
càlculs fets, doncs, hem adaptat la previsió a la demanda real .
 Esta mateixa situació es va donar en l’exercici 2014 
–el que passa és que alguns no aprenen d’un exercici a un 
altre–, cosa que ha provocat la tramitació dels corresponents 
expedients	 de	 reintegrament	 per	 justificació	 insuficient	 de	
l’import abonat . És a dir, els diners han anat i han hagut de 
tornar, cosa que, si se pot evitar, doncs, molt millor .
 L’import abonat de manera anticipada en 2014, 55 .332 
euros en el cas de l’EMT i 39 .846 euros en el cas de FGV, 
que han hagut de ser retornats perquè estaven mal calculats .
 Per tant, i a l’efecte d’evitar que es torne a donar esta situ-
ació,	esta	situació	d’un	càlcul	roí	que,	al	final,	porta	a	tot	un	
procediment administratiu que podem estalviar-nos, doncs, 
s’ha optat per minorar inicialment les dites dotacions, encara 
que, si fan falta, òbviament se posaran .
 I durant l’exercici 2016, que ja és el que ens competix 
a nosaltres, es pretén facilitar als joves de la Comunitat 
Valenciana descomptes en determinats mitjans de trans-
port, urbà i interurbà, mitjançant subvencions a entitats 
prestadores	 dels	 servicis,	 com	 es	 venia	 fent	 fins	 ara,	 però	
amb l’objectiu que per a exercicis successius és oferir als 
joves, a preus adequats, la possibilitat d’accedir a mitjans de 
transport públic que operen en tot el territori de la Comunitat 

Valenciana, perquè actualment eixos descomptes s’apliquen 
únicament en capitals de província i trajectes interurbans .
 I l’import de la línia de subvenció per a facilitar als 
joves usuaris del Carnet Jove el transport públic a través 
de descomptes en 2015 ha sigut de 380 .000 euros, i inclou 
únicament Castelló i València; i per a 2016 l’import d’esta 
línia ascendix a 500 .000 euros, si vostés tenen a bé aprovar 
el pressupost, i també incloem Alacant, que és una cosa 
que no hem entés per què s’incloïa València i Castelló i no 
s’incloïa Alacant . Bé, doncs, amb este nou govern, Alacant, 
òbviament, és important i també s’inclourà en estes línies 
pressupostàries .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 Per a acabar de formular la pregunta, tot i que només la 
vicepresidenta té set segons per a respondre, (se sent una veu 
que diu: «Nou.») . . . Nou? (Veus)

 Quan vosté vullga, senyor . . .

El senyor García Salvador:

 No, jo només li volia fer un prec a la vicepresidenta: que 
tinga en compte que en estos anys d’atur se multiplica per tres 
el que són els jóvens aturats, no?, se multiplica per tres en 
l’època de crisi, que són quasi el 52% de jóvens que estan en 
atur; és a dir, (inintel·ligible)  . . . perspectives .
 I que no oblide que molts d’eixos elements que van de 
transport són per a la gent que va a la universitat a formar-se .
 Que tinga això en compte i que faça un esforç de veritat .
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor García .
 No sé si podrà contestar en set segons, però intente-ho .
 Quan voste vullga, vicepresidenta .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies .
 Ho tindré en compte, senyor García .
 Li agraïsc eixe prec . I no dubte que seran ateses les 
necessitats .

El senyor president:

 Ho ha quadrat .
 Senyor García, ¿va a fer vosté una altra pregunta?
 Va a protagonitzar vosté una novetat en el parlamenta-
risme valencià . És que són tres preguntes de control per un 
mateix diputat, la qual cosa crec que és important que ho 
remarquem ací . No recorde precedents, no sé si n’hi han .
 Però vosté ara formula la pregunta 214 a la vicepresidenta 
del Consell . (Aplaudiments)

 Senyor García, quan vosté vullga .

El senyor García Salvador:

 Mire, senyora vicepresidenta, el programa de govern de 
Compromís, en les passades eleccions autonòmiques, en 
l’apartat sobre personal en discapacitat i/o situació de depen-
dència,	incloïa	la	creació	d’una	nova	figura	del	«defensor	de	
los derechos de los discapacitados, el cual será elegido por 
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la mayoría de dos tercios de los diputados y diputadas de las 
Cortes, dotado de un gabinete jurídico propio y con capaci-
dad para exigir el cumplimiento de las leyes» .
	 No	obstant	això,	dita	figura	encara	no	s’ha	creat,	no?
 Volem saber, exactament, ¿quan va el Consell a crear la 
figura	del	defensor de los derechos de los discapacitados, tal 
com van anunciar vostés en la passada campanya electoral?
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor Alberto García .
 La vicepresidenta té la paraula per a contestar .
 (Inoïble)  . . .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies, senyor president .
 Mire, m’alegre molt que me faça eixa pregunta, (rialles) 
de veres . Sí, m’alegra molt perquè, mire, en la legislatura 
passada	vam	estar	treballant,	encara	que	al	final	no...,	en	una	
proposició	de	llei,	encara	que	al	final	no	la	duguérem	a	Les	
Corts, la meua companya Isaura Navarro i jo, precisament 
en	esta	figura	de	la	defensoria	de	la	persona	amb	diversitat	
funcional o discapacitat .
	 I	 vam	 estar	 treballant,	 pegant-li	 voltes	 i,	 al	 final,	 vam	
aplegar a la conclusió que açò havia d’haver sigut un òrgan 
estatutari o, almenys, tindre una estructura molt pareguda 
a la del Síndic de Greuges . I que no hi havia que, primer, 
duplicar estructures, però sí necessitàvem una defensoria 
de la diversitat funcional que estiguera fora de l’aparell 
governamental; que no tenia molt de trellat, i aixina ho hem 
defensat sempre, que aquell que ha de ser controlat nomene 
la persona controladora . Perquè, òbviament . . . (Remors) Eh? 
Per la . . .? Sí, per això que vostés no aplicaven, efectivament, 
ahí li ha donat vosté . Ja van aprenent, ja van aprenent . 
Senyories del Partit Popular, ja van aprenent .
 Aleshores, clar, si jo, com a consellera, he de posar la per-
sona que m’ha de controlar a mi, doncs, no sé jo si jo triaré 
una persona que m’ho faça més còmode o menys, que era el 
que feien estos senyors .
 Aleshores, ¿quina bona notícia hem tingut esta setmana? 
Doncs, una molt bona notícia, i és que ahir, precisament 
ahir, la sindicatura de greuges ha creat l’observatori per a la 
defensa dels drets de les persones en situació de vulnerabili-
tat . Açò és un espai comú en què mantindre en contacte per-
manent amb professionals i entitats que desenvolupen la seu 
labor en l’àmbit de la discapacitat, la dependència, l’atenció 
a persones majors i altres col·lectius en situació d’especial 
vulnerabilitat, com poden ser les persones amb risc d’exclu-
sió social .
 És a dir, la sindicatura de greuges ha creat este observa-
tori;	que	n’hi	haurà	un	síndic	o	síndica	encarregat	específi-
cament d’esta temàtica que complix allò que la meua com-
panya i jo, quan estàvem intentant elaborar i somniar com 
podia ser un futur de, digam, un ombudsman o una persona 
defensora de les persones més vulnerables, doncs, complix . 
Perquè, precisament, la sindicatura de greuges és un òrgan 
estatutari .
 L’objectiu principal d’este observatori és conéixer, analit-
zar i valorar els problemes que diàriament afecten els grups 
socials que hem dit abans, no?, i motivar l’actuació de la 
defensoria quan la situació ho requerisca . I serà, per tant, un 
instrument de recolzament a la labor del síndic a l’hora de 
vigilar els escenaris de risc que poden derivar en situacions 
de vulneració de drets i d’elaborar recordatoris de deures 
legals al govern i recomanacions i suggerències dirigides a 
les administracions públiques valencianes .

 Per tant, jo crec que, amb açò, tanquem un buit que n’hi 
havia . Esta vicepresidenta no volia nomenar, des del govern, 
una persona que defensara els drets de la diversitat funcio-
nal . I ara ho tenim incorporat a la sindicatura de greuges, que 
és l’òrgan estatutari que, a més, té eixe requisit, que vosté 
ha	llegit	en	el	programa	electoral,	de	la	majoria	qualificada	
d’estes Corts per a ser triada . I, per tant, crec que és un òrgan 
de control molt més legitimat que un òrgan de control que 
pugam posar en marxa des del mateix govern .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 Senyor Alberto (inoïble)  . . .

El senyor García Salvador:

 Senyora vicepresidenta, jo imagino que vosté sap que 
demà és el dia internacional de les persones amb discapacitat .
 Esta és una bona notícia, i vaja el reconeixement cap a 
esta gent .
 La intenció, espero, és bona i, com li dic, espero que tot . . ., 
que esta persona, esta entitat que vaja a treballar siga capaç 
de funcionar amb total llibertat, no condicionat per res; que 
siga capaç d’evitar els retards en els tràmits de dependència, 
de discapacitat; que siga capaç de no autoritzar que se facen 
algunes barrabassades, no?, com rebaixar els graus de depen-
dència; o, per exemple, que siga capaç de recordar al govern 
que se va prometre en campanya electoral a rebaixar els 
copagaments, perquè això, de fet, encara no s’ha aconseguit . 
O	siga,	els	temes	dels	copagaments,	els	que	es	firmen	en	un	
decàleg, el mateix copagament que la senyora Montón i el 
senyor Ximo Puig en març del 2015 han dit que era un copa-
gament indecent, i se’n van al Constitucional . Un d’eixos 
copagaments encara estan . Jo simplement vull recordar que 
si volem ser seriosos i volem ser reconeguts per la societat, 
hem de complir la paraula donada .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, Alberto García .
 Vicepresidenta, quan vosté vullga .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

 Gràcies .
 Jo estic segura que és l’òrgan adient per a fer-ho . És un 
òrgan independent, és un òrgan que necessita el consens d’es-
ta cambra per a ser triat, i és un òrgan de defensoria del poble . 
Li he de recordar també que la sindicatura de greuges més 
de la mitat d’assumptes que atén són precisament assumptes 
que tenen a vore amb persones en situació de dependència, 
amb persones en diversitat funcional, o discapacitat, com li 
vullga vosté dir . Jo estic segura que ho faran, perquè ho estan 
fent ja, i efectivament també nosaltres hem posat en marxa 
investigacions internes, de les rebaixades, no només del grau 
de dependència, sinó també dels graus de discapacitat .
 I també hem fet la proposta de rebaixar el copagament . 
Ara ja sí que està en les seues mans, i per això jo també con-
fie	que	vostés	donen	suport	a	eixe	projecte	de	pressupostos,	
que elimina el copagament en centres diürns completament, 
perquè les persones majors i en diversitat funcional no hagen 
de	pagar	un	sol	euro	del	copagament	confiscatori	que	li	van	
ficar	estos	senyors,	i	també	millora	sensiblement	la	capacitat	
adquisitiva de les persones que estan en centres nocturns, en 
centres residencials, de manera que puguen recuperar també 
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una capacitat adquisitiva per una vida digna . Els anime que 
ho fem realitat donant vostés suport a eixe projecte de pres-
supostos on eixa proposta està .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 La següent pregunta és la número 50, que formula el 
diputat David Torres al conseller d’Hisenda .
 Quan vosté vullga .

El senyor Torres García:

 Senyor conseller, hui mateix hem estat compartint uns 
minuts amb uns estudiants, uns jóvens estudiants de perio-
disme alguns diputats i diputades, i la veritat és que a aquests 
futurs periodistes precisament el que es preocupava més que 
res era el seu futur, un futur en el qual ells no veien una eixi-
da, veient quines són les taxes d’atur en el nostre país, però 
també	en	 la	nostra	comunitat.	 I	un	futur	que,	si	no	fiquem	
instruments per a canviar-lo, aquests jóvens es veuran abo-
cats, com tants altres jóvens, a emigrar i a acabar treballant 
no de periodistes, sinó de cambrers en altres països, perquè 
precisament no és el treball el que els fa por . Ells el que volen 
és treballar, però es troben en aquests moments en un país en 
el qual no troben aquestes oportunitats .
 Tenim instruments, tenim ferramentes, i una d’eixes fer-
ramentes	és	el	fons	de	garantia	juvenil	que	va	ficar	la	Unió	
Europea per al període 2014-2020 . Un instrument que ens 
podria aportar cent milions d’euros a la nostra comunitat per 
a fer polítiques per als jóvens, per a garantir el seu futur i que 
tan	sols	requerix	un	5%	de	cofinançament.	Pocs	instruments	
en la Unió Europea són tan importants com aquest amb tan 
poc	 cofinançament.	 Per	 tant,	 la	 nostra	 pregunta	 és:	 quina	
previsió té la conselleria per a posar en funcionament les 
accions relatives al fons de garantia juvenil, dirigit a jóvens 
entre setze i vint-i-nou anys per al període 2014-2020?

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora 
Carmen Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

 Gràcies, presidenta .
 Senyories, sens dubte el futur i el present de la nostra 
joventut és ben magre i, com que el primer punt de l’Acord 
del Botànic és el rescat de les persones, és en este marc, 
pel que fa al fons de garantia juvenil, que estem treballant i 
estem duguent a terme actuacions que han estat proposades 
i gestionades pels distints centres directius i organismes 
de La Generalitat en l’àmbit de les seues competències . 
A la Conselleria d’Hisenda i Model Econòmic li corres-
pondrà previsiblement, perquè encara no s’ha decidit per 
la Comissió Europea, la funció d’organisme intermedi per 
a l’exercici de les funcions de coordinació a través de la 
Direcció General de Finançament i Fons Europeus .
 Actualment s’està treballant en l’elaboració del pla inte-
gral de formació i ocupació per a joves 2016-2018 –«Avalem 
joves» és el títol del pla– desenvolupat per tots els depar-
taments i organismes de La Generalitat relacionats amb 
l’ocupació conjuntament amb agents socials, amb l’objectiu 
d’optimitzar el resultat de totes les actuacions que es duguen 
a terme per a dotar els nostres joves de coneiximents i qua-

lificacions	 demandades	 pel	mercat	 de	 treball.	 La	 inserció,	
com diu vosté molt bé, en el mercat de treball és clau . Saber 
aprofitar	el	coneiximent	de	la	gent	que	opta	al	pla	de	treball	i	
l’oferta de llocs de treball .
 No obstant això, mentrestant ja estan en marxa o en fase 
de preparació, entre d’altres, les següents línies d’actuació: 
per part de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura 
i Esport s’estan duent a terme programes de formació pro-
fessional de segona oportunitat, dirigits a joves que van 
abandonar de forma prematura els estudis . Els cursos es van 
a iniciar en setembre d’enguany .
 Per part de la Conselleria d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball, a través del Servof, s’ha 
encetat l’elaboració de continguts metodològics d’accions 
d’orientació,	adreçades	específicament	a	jóvens	integrats	en	
el sistema nacional de garantia juvenil, i es preveu la realit-
zació de programes mixtos de formació, ocupació i ajudes a 
la contractació de joves .
 Per part de l’Institut Valencià de la Joventut, es proposen 
programes de formació en matèria d’idiomes i habilitats 
socials .
 Per part de la Direcció General d’Universitats, 
Investigació i Ciència, es preveu la convocatòria de beques 
per a la realització de pràctiques en empreses destinades a 
facilitar als titulats superiors l’adquisició de la seua primera 
experiència professional, com també una línia de beques 
per a titulats per a la realització de pràctiques en empreses, i 
encaminades a promoure la internacionalització .
 Per la seua banda, l’Agència Valenciana de Turisme ha 
realitzat i continua realitzant accions formatives en el sector 
turístic	dirigides	específicament	al	col·lectiu	juvenil.
 L’Institut Valencià de Competitivitat Empresarial, Ivace, 
per la seua banda, ha obert en novembre, en el marc del 
finançament	 del	 fons	 de	 garantia	 juvenil,	 una	 convocatòria	
de beques, l’objectiu de la qual és la formació de joves de la 
Comunitat Valenciana per a fomentar el seu accés al mercat 
laboral, afavorint la seua ocupabilitat i formant professionals 
qualificats	 especialitzats	 en	 internacionalització.	 Tot	 això,	
sense deixar de considerar que, com he dit a sa senyoria, s’es-
tà treballant ara en l’elaboració del pla integral de formació i 
ocupació per als joves 2016-2018, «Avalem joves», i que al 
llarg de la vida del programa operatiu de la garantia juvenil hi 
ha	possibilitat	d’introduir	modificacions,	naturalment	sempre	
aprofitant	eixe	cofinançament	que	ve	de	Brussel·les.
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

 Gràcies, honorable conseller .
 Quan vosté vullga . Sí, sí, quan vosté vullga .

El senyor Torres García:

 Falta un poc més de temps . . .

La senyora vicepresidenta primera:

 Ara, sí .

El senyor Torres García:

 Gràcies, senyor conseller .
 Ja que he consumit els seus segons, li’n deixaré uns 
també, dels meus . La veritat que ja hem vist com el Partit 
Popular ha deixat perdre algunes d’estes subvencions, preci-
sament	per	la	mala	gestió,	per	la	mala	justificació	i	pel	mal	ús	
que s’ha fet d’uns recursos que havien d’haver anat destinats 
als més jóvens, a les polítiques de joventut, i que pràctica-


